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Slovo úvodem 
 

Vážení čtenáři, 
 

 naše slovo úvodem je vyjádřeno fotografií na titulní straně: Po mnoha měsících 
izolace se můžeme vydat do světa - z vesnice, z kraje, z republiky. Ať už vaše cesty 

povedou kamkoliv, přejeme vám, ať jsou bezpečné, plné setkání s příjemnými lidmi, 
ochucené nevšedními zážitky. A až se budete z výletů a dovolených vracet domů, 
snad si také řeknete: "Všude dobře, doma nejlíp." 
            členky redakce 
________________________________________________ 
Foto na titulní straně – Rozcestník za železničním přejezdem směrem k Lichkovu, červen 2021 
 
 

 

 

Vážení spoluobčané, chalupáři, 

 po neobvykle chladném jaru začíná pomalu vykukovat sluníčko, ale teplotní 
výkyvy jsou veliké, a tak je jeden týden teplo na koupání, druhý týden prší a bez 
bundy se neobejdeme. Blíží se prázdniny a nezbývá než doufat, že bude počasí 
k dětem a dovoleným přívětivější. Vládní opatření a restrikce jsou pomalu 
rozvolňovány a začínají se opět pořádat akce i v našem městysi. Hasičské cvičiště 
po dvou letech opět ožilo soutěžemi dětí, dorostu a dospělých. Připravujeme společnou 

akci Městyse Mladkov a Volnočasového spolku Dolany - Rodinný den v Dolanech 

a Zábavu městyse Mladkov dne 3. července. Akce začne po obědě programem pro děti 
v Dolanech, v podvečer setkáním seniorů a večer zábava pro všechny zakončená 
vystoupením revivalu ACDC. V srpnu je opět plánována tradiční akce - Retrovesnička. 

Máme za sebou první polovinu roku, a tak opět využívám možnosti Vás 
informovat o práci zastupitelstva a úřadu. Dokončujeme terénní úpravy dětského 

hřiště ve Vlčkovicích tak, abychom ho mohli o prázdninách zpřístupnit dětem. Byla 
provedena rekonstrukce Jiráskovy knihovny v Mladkově, kde byly provedeny opravy 
omítek, zateplení stropů, instalace rozvodů vody a topení, osazeny jsou nové regály 
na knihy i půjčovní stůl.  

V bytovém fondu se věnujeme opravám bytů v rámci rozvodů topení a topných 
těles a v letošním roce ještě vyměníme v některých bytech okna. 
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Pokračuje projektová příprava rekonstrukce objektu bývalé hospody 
na multifunkční dům. V žádosti o dotaci jsme pro letošní rok bohužel úspěšní nebyli a 
budeme tedy žádat znovu v příštím roce. Dále byly zahájeny práce na přípravě 

stavebních pozemků v lokalitě směrem na Vlčkovice na tzv. Hinterwinklu. V rámci 

úpravy hasičského sportoviště proběhlo jednání s hejtmanem a jedním z radních 
Pardubického kraje za účasti krajského a okresního předsedy hasičů, kde bylo řešeno 
financování vybudování moderního sportovního areálu s tartanovým povrchem drah 
a odpovídajícím sociálním zázemím. V Petrovičkách jsou zahájeny přípravy studie 
proveditelnosti k vybudování vodního díla k zadržování vody v krajině. 

  
 Přeji Vám všem krásné prázdniny a příjemnou slunečnou dovolenou. 

       
  Váš starosta 

            Ing. Roman Studený 
 

          

       
 

   

Zápis č. 2 ze zasedání zastupitelstva městyse Mladkov 
ze dne 18. 3. 2021 

 

Přítomní zastupitelé:  
Jiří Filip (1), Tomáš Franke (2) - omluven, Bc. Lada Hejtmánková (3), Martina Jirčíková (4), 
Tomáš Novotný (5), Lucie Pohanková (6), Zbyněk Severýn (7), Ing. Roman Studený (8), Zdeněk 
Tomíček (9) 

 
Hlasování zastupitelů: A pro, N proti, Z zdržel se hlasování  

Pokud není uvedeno jinak, zastupitelstvo městyse (dále jen ZM) hlasovalo jednomyslně.  
 

 

Činnost úřadu městyse-zpracování žádostí o dotace, příprava cenového marketingu 
pro knihovnu, zahájena realizace dětského hřiště ve Vlčkovicích, pomoc při registraci klientů 

k očkování na Covid-19 u místního praktického lékaře, aktualizace nájemného v bytech městyse. 
 

  

Organizační a majetkové záležitosti městyse  

a) Smlouva Alberon  
SM předložil zastupitelům smlouvu s firmou Alberon. Předmětem smlouvy je instalace 

technologie mikrovlnného záření pro přenos dat a umístění anténního systému a rozvodné skříně 
s technologií v budově městyse č. p. 109. Smlouva je na dobu neurčitou a nájemné činí 3000,- Kč 

za rok.  
ZM schvaluje Smlouvu o umístění zařízení s firmou Alberon Letohrad s.r.o. a pověřuje 

starostu městyse podpisem smlouvy.  
 

b) Dotace  
SM seznámil zastupitele s výzvou Pardubického kraje k předkládání žádostí o podporu kultury 

a památkové péče v roce 2021. Tuto dotaci lze použít k zachování a obnově drobných objektů 
památkového charakteru. Žádost o dotaci byla již podána na ORP Králíky v minulém měsíci. 

Zde byly přijímány pouze žádosti na obnovu památek evidovaných v Ústředním seznamu 
kulturních památek ČR. V tomto dotačním titulu lze žádat dotaci i na památky neuvedené 

v seznamu. Tuto dotaci by bylo možné využít k opravě Křížku ve Vlčkovicích, na který je 
zpracován Návrh na restaurování.  

p. XXX-nebyla by možná dotace ze Sdružení obcí Orlicko?  
p. R. Studený-v tomto roce nejsou zde finanční prostředky na malé památky.  
ZM schvaluje podání žádosti o dotaci na opravu Křížku ve Vlčkovicích v Programu podpory 

kultury a památkové péče v Pardubickém kraji. 
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Byl zpracován odborný posudek pro ošetření památné lípy u kostela. Je navrženo provedení 

zdravotního řezu a redukce obvody koruny, výměna dynamických vazeb, oprava a nátěr 
stávajících stříšek. Cena ošetření lípy činí 59 846,60 Kč s DPH. Na tyto činnosti lze získat dotaci.  

ZM schvaluje podání žádosti o dotaci na ošetření lípy z programu Agentury ochrany 
přírody Pardubického kraje.  

 
c) Nájemné v obecních bytech  

SM seznámil zastupitele s možností zvýšení nájemného v obecních bytech. Dle občanského 
zákoníku, pokud není zvýšení nájemného uvedené ve smlouvě, může pronajímatel zvýšit nájemné 

o 20 %, pokud nájemné nebylo zvýšeno v posledních třech letech. Základní nájemné v bytech 
městyse je 31,05 Kč/m2, v bytech se sníženou kvalitou 27,94 Kč/m2. V nových bytech a bytech 

po rekonstrukci činí nájemné 50 Kč/m2, tato cena zůstává zachována. Nájemné za vedlejší 
prostory je 16,18 Kč/m2 za garáž 10 Kč/m2. V bytech městyse jsou průběžně prováděny opravy, 

jako je výměna zdroje vytápění, nová okna, vybavení koupelen, atd.  
p. Z. Severýn-nebylo by vhodné vytvořit fond oprav na byty?  
pí. L. Hejtmánková-peníze na opravy bytů jsou vyčleněny již v rozpočtu.  
ZM schvaluje zvýšení nájemného v bytech městyse Mladkov na částku 37,26 Kč/m2 

v bytech s nesníženou kvalitou, 33,52 Kč/m2 v bytech se sníženou kvalitou, 19,41 Kč/m2 
za vedlejší prostory a 12 Kč/m2 za garáž.  

 
d) Daň z nemovitosti  

Obec může obecně závaznou vyhláškou pro všechny nemovité věci na území celé obce 
nebo pro všechny nemovité věci na území jednotlivé části obce stanovit místní koeficient ve výši 

v rozmezí 1,1 až 5. Minimální výše koeficientu je stanovena 1,0 pro všechny obce do 1000 
obyvatel a je využíván pouze pro některé druhy nemovitých věcí a to pro stavební pozemky, 

budovy obytného domu, budovy tvořící příslušenství k budově obytného domu, ostatní zdanitelné 
jednotky (tj. byty, samostatné nebytové prostory nesloužící k podnikání nebo jako garáže, 

případně jejich soubory). Koeficient 1,5 lze použít pro zdanitelné stavby a zdanitelné jednotky, 
pro které není možné použít koeficient dle počtu obyvatel, tj. pro budovy pro rodinnou rekreaci, 

budovy rodinného domu užívané pro rodinnou rekreaci, budovy plnící doplňkovou funkci k těmto 
budovám, pro garáže vystavené odděleně od budov obytných domů a zdanitelné jednotky, 

jejíž převažující část podlahové plochy jednotky je užívána jako garáž, zdanitelné stavby 
a zdanitelné jednotky, jejichž převažující část zastavěné plochy zdanitelné stavby nebo podlahové 

plochy jednotky je užívaná pro podnikatelskou činnost. Úprava koeficientů bude dána Obecně 
závaznou vyhláškou.  

ZM bere na vědomí návrh na zvýšení koeficientů daně z nemovitosti.  
 

e) Rozpočtové opatření  
Účetní městyse předkládá rozpočtové opatření č. 2/2021. Starosta městyse seznámil přítomné se 

zněním rozpočtových opatření, které budou přílohou č. 2 zápisu ze zasedání.  
ZM bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 2/2021.  

 
f) Prodej a pronájem pozemků  

f1) Pozemek paní XXX  
Paní XXX žádá o odkoupení p. p. č. 42/2, 42/3 v k. ú. Mladkov za účelem výstavby rodinného 
domu. Došlo ke změně výměry a uspořádání p. p. č. 42/3, 42/4 v k. ú. Mladkov a záměr prodeje 

č. 1/2021 pro p. p. č. 42/3 byl vyvěšen na úřední desce. Záměr prodeje pro p. p. č. 42/2 byl 
vyvěšen na úřední desce pod číslem 3 z roku 2019. ZO dne 26. 10. 2016 schválilo smlouvu 

o prodeji pozemku p. p. č 42/2 a 42/4 v k. ú. Mladkov panu XXX. V minulosti byly 
zastupitelstvem schváleny Zásady prodeje a pronájmu pozemků. Tyto zásady již neodpovídají 

dnešním požadavkům.  
p. XXX-Zásady prodeje pozemků už neplatí?  

p. R. Studený-tyto Zásady budeme rušit.  
pí. L. Hejtmánková-podmínky prodeje pozemků v Zásadách již nejsou aktuální.  
manželé XXX-navrhují kupní cenu snížit.  
p. R. Studený-ceny pozemků v okolních obcích jsou výrazně vyšší.  
p. Z. Severýn-navrhuje 30,- Kč/m2.  
zastupitelé se vyjádřili pro prodejní cenu 50,- Kč/m2. 
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ZM revokuje usnesení č. 75/2016.  

ZM ruší platné Zásady prodeje a pronájmu pozemků.  
ZM schvaluje prodej p. p. č. 42/2 o výměře 262 m2 a p. p. č. 42/3 o výměře 557 m2            

v k. ú. Mladkov paní XXX pro stavbu rodinného domu k trvalému bydlení za cenu            
50,-Kč/m2 a náklady spojené s převodem s podmínkou zpětné koupě nebo zvýšení kupní 

ceny na dvojnásobek, pokud nebude RD zkolaudován do 5 let od podpisu smlouvy. 
V souladu s ustanovením § 39, odst.2 zák. č. 128/2000 Sb. o obcích (obecní zřízení) je 

důvodem odchylky kupní cena nižší, než je cena v místě a čase obvyklá, protože je zájmem 
městyse vytvořit podmínky pro výstavbu rodinných domů určených k trvalému bydlení, 

a tím podpořit trend zachování, event. zvyšování počtu občanů městyse v následujících 
letech.  

 
f2) Pozemek XXX  

Manželé XXX též žádají o odkoupení p. p. č. 42/2, 42/3 a část 42/4 v k. ú. Mladkov za účelem 
výstavby rodinného domu. Po změně výměry a uspořádání p. p. č. 42/3, 42/4 v k. ú. Mladkov 

mají zájem o p. p. č. 42/4 o výměře 950 m2. Záměr prodeje byl vyvěšen na úřední desce.  
ZM schvaluje prodej p. p. č. 42/4 o výměře 950 m2 v k. ú. Mladkov manželům XXX 

pro stavbu rodinného domu k trvalému bydlení za cenu 50,-Kč/m2 a náklady spojené 
s převodem s podmínkou zpětné koupě nebo zvýšení kupní ceny na dvojnásobek, pokud 

nebude RD zkolaudován do 5 let od podpisu smlouvy. V souladu s ustanovením § 39, odst.2 
zák. č. 128/2000 Sb. o obcích (obecní zřízení) je důvodem odchylky kupní cena nižší, 
než je cena v místě a čase obvyklá, protože je zájmem městyse vytvořit podmínky 

pro výstavbu rodinných domů určených k trvalému bydlení, a tím podpořit trend 
zachování, event. zvyšování počtu občanů městyse v následujících letech. 

 
f2) Smlouva Z-box  

Na minulém zasedání ZM projednalo žádost firmy Zásilkovna o pronájem části st. p. č 223, 
před úřadem městyse, k umístění Z-boxu pro výdej zásilek. SM předložil ke schválení smlouvu 

o umístění Z-boxu. Záměr pronájmu byl vyvěšen na úřední desce a jiný zájemce se nepřihlásil.  
ZM schvaluje Smlouvu pro umístění Z-boxu a spolupráci při jeho provozování firmy 

Zásilkovna s.r.o. a pověřuje starostu městyse podpisem smlouvy.  
ZM schvaluje bezúplatný pronájem části st. p. č. 223 firmě Zásilkovna s.r.o.  

 
Došlé spisy a žádosti  

a) Žádost o pronájem KD  
SM informoval zastupitele o žádosti pana XXX o pronájem KD Mladkov v termínu                     

od 22. -27. 8. 2021 pro soustředění badmintonového oddílu TJ Sokol Polabiny Pardubice.  
ZM schvaluje pronájem KD Mladkov v termínu od 22. - 27. 8. 2021 pro TJ Sokol Polabiny 

Pardubice za cenu 1000,- Kč/ den a náklady spojené s provozem: elektřina, voda, stočné 
a vratnou kauci ve výši 10 000 Kč.  
 

b) Žádost o pronájem KD Mladkov pro soustředění mladých judistů  
SM informoval zastupitele o žádosti p. XXX od 25. 7. – 14. 8. 2021, který žádá o pronájem KD 

Mladkov a prostor u bunkru K-35.  
pí. M. Jirčíková-již v loňském roce byly plánován pronájem KD Mladkov za účelem oslav na 10. 8. 
2021  
p. R. Studený-termín bude ještě projednán se žadateli.  
ZM odkládá žádost o pronájem KD Mladkov pana XXX. 
 

b) Nákup čerpadla pro ČOV  
SM informoval zastupitele o doporučení technika oprav čerpadel k zakoupení náhradního 

čerpadla pro kanalizaci. Čerpadlo je již v dezolátním stavu. Je neustálý problém s vlhčenými 
ubrousky, které ničí vybavení kanalizace a ČOV.  

ZM schvaluje nákup čerpadla do čerpací stanice v hodnotě 80 000,- Kč z fondu obnovy 
kanalizace.  

 
Diskuse a usnesení  

p. T. Novotný-je třeba co nejdříve opravit střechu na KD Mladkov.  
p. R. Studený-ano,máme to v plánu. Necháme si zpracovat cenovou nabídku. 
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Zápis č. 3 ze zasedání zastupitelstva městyse Mladkov 
ze dne 29. 4. 2021 

 

Přítomní zastupitelé:  
Jiří Filip (1), Tomáš Franke (2), Bc. Lada Hejtmánková (3), Martina Jirčíková (4), Tomáš Novotný (5)     
- omluven, Lucie Pohanková (6), Zbyněk Severýn (7) - omluven, Ing. Roman Studený (8), Zdeněk 
Tomíček (9) - omluven 

 
Hlasování zastupitelů: A pro, N proti, Z zdržel se hlasování  

Pokud není uvedeno jinak, zastupitelstvo městyse (dále jen ZM) hlasovalo jednomyslně.  
 

 
Činnost úřadu městyse-řešení žádostí o dotace, řešení oplocení hřiště ve Vlčkovicích, zajištění 

cenového marketingu pro knihovnu, proběhlo vyklizení knihovny před rekonstrukcí, bylo řešeno 
propojení okruhů elektřiny s ČEZ, aby nedocházelo k výpadku elektřiny v Mladkově, bude 

vypracován projekt, termín zahájení realizace je rok 2024. 
 

Organizační a majetkové záležitosti městyse  
a) OZV 2/2021, o stanovení koeficientu daně z nemovitých věcí  

Na základě návrhu na zvýšení koeficientů daně z nemovitosti z minulého zastupitelstva byla 
vytvořena Obecně závazná vyhláška o stanovení koeficientu a místního koeficientu pro výpočet 

daně z nemovitých věcí. Úprava koeficientu u zdanitelných staveb a zdanitelných jednotek byla 
provedena u budov pro rodinnou rekreaci. Dále byl proveden návrh na úpravy místního 

koeficientu na 3,0. Obecně závazná vyhláška č. 2/2021 je přílohou č. 2 tohoto zápisu.  
ZM schvaluje Obecně závaznou vyhlášku městyse Mladkov č. 2/2021, o stanovení 

koeficientu a místního koeficientu pro výpočet daně z nemovitých věcí.  
  

b) Knihovna Mladkov – schválení dodavatele  
V současné době probíhá rekonstrukce knihovny. Městys Mladkov získal dotaci od Mas Orlicko 

na nákup nového vybavení knihovny. Byly osloveny firmy pro podání cenové nabídky. 
Hodnotícím kritériem byla nejnižší nabídková cena. Jako vítězná byla vyhodnocena nabídka 

od pana Zbyňka Severýna, truhlářství, Mladkov za cenu 242 121,- Kč.  
p. T. Franke-táže se jaké vybavení je v cenové nabídce.  
p. R. Studený-nabídka zahrnuje 23 regálů, půjčovní stůl, uzamykatelná skříňka, prezentační 
stojan na knihy a koberec.  
ZM schvaluje dodavatele vybavení knihovny Mladkov pana Zbyňka Severýna, truhlářství, 
Mladkov.  

  
c) Rozpočtové opatření  

Účetní městyse předkládá rozpočtové opatření č. 3/2021 a č. 4/2021. Starosta městyse seznámil 
přítomné se zněním rozpočtových opatření, které budou přílohou č. 3 zápisu ze zasedání.  

ZM bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 3/2021 a č. 4/2021. 
 

d) Závěrečný účet a účetní závěrka za rok 2020  
Účetní městyse předkládá Závěrečný účet městyse za rok 2020. Městys Mladkov v roce 2020 

hospodařil v souladu s rozpočtem městyse a rozpočtovými změnami schválenými ZM. Starosta 
městyse seznámil přítomné s částkami závěrečného účtu, s výší dotací za rok 2020, výší 

pohledávek a závazků. Dále seznámil přítomné s výsledkem přezkoumání hospodaření městyse.  
ZM bere na vědomí Návrh závěrečného účtu městyse a účetní závěrky za rok 2020.  

ZM bere na vědomí Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2020 městyse 
Mladkov.  

  
e) Účetní závěrka a Hospodářský výsledek ZŠ a MŠ Mladkov za rok 2020  

Ředitelka ZŠ a MŠ Mladkov předkládá zastupitelstvu Zprávu o provedené fyzické inventarizaci 
a Hospodářský výsledek za rok 2020, který činil 122 061,09 Kč. Ředitelka také předložila Účetní 

závěrku za rok 2020 ke schválení. Starosta seznámil zastupitele s předloženými dokumenty. 
Účetní závěrka a Hospodářský výsledek ZŠ a MŠ je přílohou č. 4 zápisu ze zasedání.  
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ZM schvaluje Hospodářský výsledek ZŠ a MŠ Mladkov za rok 2020 a převedení částky    

100 000,- Kč do rezervního fondu a 22 061,09,-Kč do fondu odměn.  
ZM schvaluje Účetní závěrku ZŠ a MŠ Mladkov za rok 2020 bez výhrad.  

 
Došlé spisy a žádosti  

a) Žádost o podporu provozu Linky bezpečí, z. s.  
Ředitelka Linky bezpečí, z. s. žádá o příspěvek ve výši 5000 Kč na její provoz. Cílem Linky bezpečí 

je pomáhat dětem a mladým lidem v krizových situacích anonymně, zdarma a nonstop.  
ZM schvaluje neposkytnutí příspěvku na podporu provozu Linky bezpečí. 

 
b) Audiohelp  

Audiohelp žádá o finanční podporu jejich služeb pro sluchově postižené osoby. Za občany jezdí 
jednou měsíčně do Králík a po dohodě i domů.  

ZM schvaluje poskytnutí finanční dotace pro Audiohelp ve výši 2000,- Kč na rok 2021.  
 

c) Žádost o byt  
Paní XXX a pan XXX žádají o přidělení bytu městyse. V současné době není žádný volný byt 

k dispozici.  
ZM bere na vědomí žádost o pronájem bytu městyse.  

 
d) Uzavření MŠ v době letních prázdnin  
Mateřská škola v době letních prázdnin bude uzavřena v termínu od 7. 7. do 20. 8. 2021 

z důvodu čerpání dovolené. Provoz bude zahájen dne 23. 8. 2021.  
ZM bere na vědomí informaci o uzavření MŠ v době letních prázdnin.  

 
e) Žádost o pronájem KD Mladkov pro soustředění mladých judistů  

SM informoval zastupitele o žádosti p. XXX od 25. 7. – 14. 8. 2021, který žádá o pronájem KD 
Mladkov a prostor u bunkru K-35. Tato žádost byla odložena na minulém zasedání z důvodu 

konání jiné akce v tomto termínu. Z důvodu konání oslavy založení posádky na Adamu            
dne 10. 8. 2021 v KD Mladkov bude termín pronájmu KD pro judo rozdělen.  

ZM schvaluje pronájem KD Mladkov v termínu od 25. 7. do 9. 8. a od 11.-14. 8. 2021 
pro registrovaný spolek K-35 pana XXX za cenu 1000,- Kč/ den a náklady spojené 

s provozem: elektřina, voda, stočné, odpady a vratnou kauci ve výši 10 000 Kč. 
 

Diskuse a usnesení  
p. R. Studený-oddíl ping-pongu žádá o nákup pingpongového stolu. Jeden stůl již byl zakoupen 
s přispěním městyse a další stůl zakoupí sponzor. Oddíl ping-pongu by pravděpodobně od podzimu 
vedl děti v tomto sportu. Dále je třeba řešit akustiku v KD Mladkov, aby zde mohly být pořádány 
kulturní akce. Navrhuje nechat vypracovat studii akustiky.  
Zastupitelé souhlasí s nákupem pingpongového stolu a vypracování studie pro akustiku v KD 
Mladkov. 
 
 

Zápis č. 4 ze zasedání zastupitelstva městyse Mladkov 
ze dne 27. 5. 2021 

 
Přítomní zastupitelé:  
Jiří Filip (1), Tomáš Franke (2), Bc. Lada Hejtmánková (3), Martina Jirčíková (4), Tomáš Novotný (5), 
Lucie Pohanková (6) - omluvena, Zbyněk Severýn (7) - omluven, Ing. Roman Studený (8), Zdeněk 
Tomíček (9) – příchod 18:18 
 

Hlasování zastupitelů: A pro, N proti, Z zdržel se hlasování  

Pokud není uvedeno jinak, zastupitelstvo městyse (dále jen ZM) hlasovalo jednomyslně.  
 

 

Činnost úřadu městyse-zajištění průběhu rekonstrukce knihovny, firma Tewiko dokončila 

montáž herních prvků na hřišti ve Vlčkovicích, účast na zastupitelské radě 3PK, proběhla Valná 
hromada Sdružení obcí Orlicko, jednání s firmou Antee, jednání s firmou Strabag, jednání 
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s firmou VaK a Ing. Plhákovou, vypracování seznamu pozemků navržených pro převod 

od Pozemkového úřadu a Lesů ČR. 
 

Organizační a majetkové záležitosti městyse  
a) Smlouvy VaK  

SM seznámil zastupitele se změnami ve VaK Jablonné nad Orlicí. Účelem smlouvy je zajištění 
technické podpory a odborného dohledu při provozování vodohospodářských zařízení vlastníka 

za účelem odvádění a likvidace odpadních vod, vypracování a aktualizace majetkové a provozní 
evidence, aktualizace kanalizačního řádu kanalizace pro veřejnou potřebu, evidence výsledků 

rozborů odpadní vody, podklady pro hlášení do ISPOP (poplatkového přiznání dle zákona 
č. 254/2001 Sb., o vodách a o změně některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů, Povodí 

Labe), dohled nad platností VHR (vydaných povolení k odběru podzemních vod) a zajišťování 
potřebných změn vyvolaných provozem, podání hlášení do systému ISPOP.  

pí. L. Hejtmánková-táže se, jak se budou řešit například opravy na přípojkách, pokud ukončíme 
smlouvu s VaK. Jaká je výpovědní lhůta?  
p. R. Studený-tyto opravy firma zajistí i bez podpisu smlouvy. Po domluvě s firmou VaK může 
dojít, po schválení zastupitelstvem, k ukončení smlouvy ke konci tohoto měsíce.  
ZM schvaluje ukončení Smlouvy č. 09/01/2014/Fi o technické podpoře při provozování 
vodohospodářského majetku a Příkazní smlouvu č. 09/01/2014/Fi mezi obcí Mladkov 

a VaK Jablonné nad Orlicí.  
ZM schvaluje Smlouvu o technické podpoře při provozování vodohospodářského majetku 

a Příkazní smlouvu mezi městysem Mladkov a Ing. Danou Plhákovou.  
  

b) ZŠ Mladkov-výjimka z počtu žáků  
Ředitelka ZŠ a MŠ Mladkov žádá o udělení výjimky z nejnižšího počtu žáků pro dvě třídy 

v základní škole na školní rok 2021/2022. Počet žáků bude od září 2021 14 žáků. Škola tvořená 
pouze třídami prvního stupně má nejnižší počet žáků ve třídě v případě školy tvořené dvěma 

třídami průměrně 12 žáků, Zřizovatel školy může povolit výjimku z nejnižšího počtu dětí 
za předpokladu, že uhradí zvýšené výdaje na vzdělávací činnost školy, a to nad výši stanovenou 

normativem.  
ZM povoluje Základní škole a Mateřské škole Mladkov pro školní rok 2021/2022 výjimku 

z nejnižšího počtu žáků v základní škole stanoveného v prováděcím právním předpise, 
kterým je vyhláška č. 48/2005 Sb., o základním vzdělávání a některých náležitostech 

plnění povinné školní docházky, ve znění pozdějších předpisů, s tím, že uhradí zvýšené 
výdaje na vzdělávací činnost školy, a to nad výši stanovenou normativem. 

 
c) Závěrečný účet a účetní závěrka za rok 2020  

Účetní městyse předkládá Závěrečný účet městyse za rok 2020. Městys Mladkov v roce 2020 
hospodařil v souladu s rozpočtem městyse a rozpočtovými změnami schválenými ZM. Starosta 

městyse seznámil přítomné s částkami závěrečného účtu, s výší dotací za rok 2020, výší 
pohledávek a závazků. Dále seznámil přítomné s výsledkem přezkoumání hospodaření městyse. 

Účetní závěrka a Závěrečný účet jsou přílohou č. 2 zápisu ze zasedání.  
ZM schvaluje Závěrečný účet městyse Mladkov za rok 2020 bez výhrad.  

ZM schvaluje Účetní závěrku městyse za rok 2020 bez výhrad.  
ZM schvaluje Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření městyse Mladkov za rok 2020 
bez výhrad.  

 
d) Antee-přístupnost webů  

SM seznámil zastupitele s informacemi ze schůzky se zástupce firmy Antee, která spravuje 
webové stránky městyse. Zástupce firmy představil aktualizaci webových stránek, zajištění 

zákona o přístupnosti a vytvoření mobilní verze stránek. Tato aktualizace bude též provedena 
i na webových stránkách ZŠ a MŠ Mladkov.  

ZM schvaluje aktualizaci webových stránek městyse a ZŠ a MŠ Mladkov. 
 

e) Prodej a pronájem pozemků  
e1) Žádost o pozemek pan XXX  

Pan XXX žádá městys Mladkov o odkoupení části p. p. č. 858/14 a 858/17 v k. ú. Mladkov 
z důvodu plánované výstavby rodinného domu.  
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ZM schvaluje zveřejnění záměru prodeje části p. p. č. 858/14 a části p. p. č. 858/17           

v k. ú. Mladkov.  
 

e1) Žádost o pozemek manželé XXX  
Manželé XXX žádají městys Mladkov o odkoupení p. p. č. 107/3 o výměře 18 m2 a p. p. č. 107/4 

o výměře 28 m2 v Petrovičkách. Tyto pozemky sousedí s jejich parcelou.  
ZM schvaluje zveřejnění záměru prodeje p. p. č. 107/3 a p. p. č. 107/4 v k. ú. Petrovičky 

u Mladkova.  
 

Došlé spisy a žádosti  
a) Oddací den a místo  

Pro uzavírání manželství v Mladkově je potřeba určit místo oddávaní a oddací den.  
ZM schvaluje, dle § 11a odst. 1 písm. b) zákona č. 301/2000 Sb., o matrikách, jménu 

a příjmení a o změně některých souvisejících zákonů, ve znění pozdějších předpisů a podle 
§ 663 odst. 1 zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, ve znění pozdějších předpisů, 

pro uzavírání manželství následující místa: obřadní síň úřadu městyse, jiné místo 
na katastru městyse Mladkov.  

ZM schvaluje oddacím dnem – sobotu. 
 

b) Odznaky  
Pan Martin Berka nabízí městysi Mladkov výrobu odznaků s logem Mladkova. Již v minulosti se 
nechávaly odznaky vyrobit.  

p. Z. Tomíček-navrhuje také zadat výrobu praporu městyse, která se již diskutovala v minulých 
letech.  
p. R. Studený-oslovím firmy pro zpracování cenové nabídky na vyšití praporu městyse.  
p. R. Studený-na výrobu odznaků se nejdříve necháme vypracovat návrh.  
ZM bere na vědomí nabídku výroby odznaků s logem Mladkov.  

 
c) Oprava komunikace  

Firma Strabag podala cenovou nabídku na opravu komunikace k č. p. 49 v Mladkově. Cenová 
nabídka je ve výši 319 001,08 Kč bez DPH. Dále budou provedeny drobné opravy komunikací.  

73/2021 ZM bere na vědomí cenovou nabídku na opravu komunikace k č. p. 49 v Mladkově 
firmou Strabag.  

 
Diskuse a usnesení  

p. J. Filip-táže se, zda by se nemohl obnovit odpolední autobusový spoj kolem třetí hodiny, 
který využívají děti vracející se z odpolední výuky.  
p. R. Studený-zjistím informace týkající se tohoto spoje.  
p. J. Filip, p. Z. Tomíček-upozornili na zvýšený zájem o stavební parcely a nájemní byty.  
p. R. Studený-architekt pro zajištění rozparcelování pozemků je již osloven, ale ještě zde nebyl 
osobně.  
p. R. Studený-navrhuje uspořádat taneční večer městyse, kde by se zastupitelé zapojili jako 
pořadatelé. 
 
 
Poznámka: Výpisy z jednání zastupitelstva neprošly jazykovou korekturou. Jedná se o text převzatý z webových stránek 
městyse. 

__________________________________________________________________________________________________________________________ 
 

 

  27. dubna 2021  Eliáš Pánek 
 

Jste-li matkou, již nikdy nejste ve svých myšlenkách sama. 
Matka vždy musí myslet dvakrát – jednou za sebe a jednou za své dítě. 

            Sophia Loren 
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  2. dubna   Vyšohlídová Oldřiška  75 let 
    3. dubna   Frydrych Rudolf   84 let 
  28. dubna   Studená Božena   80 let 
   4. května   Kožnar Jan   82 let 

  12. května   Tomáš Stanislav   81 let 
  3. června   Řezníček Ludvík   65 let 
  11. června   Matějková Helena  75 let 
  16. června   Filip Jiří    70 let 
 

U každého člověka přijde den, kdy pochopí, že není podstatné být perfektní,  
ale být šťastný. 

 

       

 
 
 

 

Vzpomínka na pana Dobroslava Marečka 
 

 

Před 10 lety, 6. května 2011,  

nás opustil ve věku 86 let pan Dobroslav Mareček. 
Byl dobrým člověkem, který své myšlenky  

a práci věnoval spíše jiným než sobě  
a stopy jeho života zůstaly i v nás. 
Jsme vděčni, že jsme měli to štěstí  

a mohli kus života jít s ním. 

 
Děkujeme, že na něj rádi vzpomínáte. 

                             Ivana a Jirka     

         
     „Každému z nás je souzen jen doušek z poháru věčnosti.“ 

            Fráňa Šrámek 

 
 

Vzpomínka na pana Václava Berana 
 

 
„Čas utíká a nevrací, co vzal. Jen láska, úcta 

a vzpomínky v srdcích zůstávají.“ 

 
Dne 20. 8. uplyne již 5 let, co nás navždy opustil  

pan Václav Beran. 

 
S láskou vzpomíná rodina. 
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Covidové uzavření mateřské školy 
 
 Na základě rozhodnutí vlády ČR byly všechny mateřské školy uzavřeny 
od 1. března 2021 z důvodu šíření COVID 19. Tímto dnem pro všechny předškoláky 

(povinná školní docházka 5-6letých) začalo povinné distanční vzdělávání, které je nově 
zavedeno od září 2020. Toto vzdělávání se uplatňuje vždy, když je škola buď uzavřena 
z důvodu mimořádného vládního opatření, nebo nařízené karantény. Jak takové 
distanční vzdělávání probíhá? Každé pondělí po dobu 6 týdnů na email rodičů 
předškoláků byly poslány vzdělávací materiály k danému tématu. Materiály 

obsahovaly vše, co je důležité pro všestranný rozvoj dětí a přípravu na vstup              

do 1. třídy základní školy. Cíleně jsme rozvíjely grafomotoriku, matematické 
představy, předčtenářskou gramotnost, sluchové a zrakové vnímání, ale i pohyb. 
Vše muselo být v souladu s Rámcově vzdělávacím programem pro předškolní 
vzdělávání, který je platný pro všechny mateřské školy. 
 Pro toto období se úžasně hodila facebooková skupina mateřské školy, která má 
všestranné využití: 

 informativní zprávy z MŠ a fotky školkových dětí z průběhu dne 

 nabídka interaktivních her na PC (puzzle, pexeso, poznávání zvířátek, ...) 

 společné aktivity pro rodiče a děti 

       - najít a vyfotit první jarní kytičku, klíčení semínek doma, domácí zvířátko 

      - Velikonoce – tradice, pohádky, výtvarné aktivity a hádanky 
       - Vajíčkovník – před budovou MŠ byl květináč s proutím, které děti mohly         
     ozdobit svými malovanými vajíčky 

 zpětná vazba od dětí a rodičů – videa, fotky 

 Tato facebooková skupina je soukromá (pouze pro rodiče školkových dětí) proto, 
aby se zamezilo přístupu ostatním cizím lidem. 

       V této nelehké době, kdy děti neměly možnost být se svými kamarády, jsme 
pro ně připravily překvapení, které putovalo do jejich poštovních schránek. Jako první 

přiletěl barevný motýlek s vitamínovým lízátkem a druhým překvapením bylo puzzle 
s velikonočním přáním. Nezapomněly jsme ani na naše narozeninové oslavence, 
kteří od nás dostali obrázkové přáníčko nebo natočené video. 

     Kromě distančního vzdělávání máme povinnou „neviditelnou práci“, která není 

na oko vidět, ale přesto je součástí naší práce. A co ještě jsme zvládly po dobu 
uzavření mateřské školy? Absolvovaly jsme 4 online školení v rozsahu 32 hodin 

(Logopedické rozcvičky, Pohybové aktivity jako součást ranního cvičení, Jak inovovat 
školní vzdělávací program a Využití systému InspIS od ČŠI). S pomocí dvou školení 
postupně přepisujeme náš školní vzdělávací program, který budeme vkládat 
do elektronického systému InspIS. Další činností byly nové projekty pro děti 
(Medvídek pomáhá dětem v přípravě na školu, Svět nekončí za vrátky, cvičíme se 
zvířátky) a příprava na loučení s 10 předškoláky (tablo, absolventské čepice, knížky 

s věnováním a šerpy). Nainstalovaly jsme novou multifunkční barevnou tiskárnu, 
která umí tisk i na A3, což využijeme na větší šablony. Velkým pomocníkem byl 
laminátor, který se hodil k vytištění vzdělávacích materiálů. Byla to zdlouhavá práce 

(laminování, stříhání, samolepící suché zipy na každý obrázek), ale vyplatila se nám. 
Teď máme pro děti spoustu nových vzdělávacích aktivit i s QR kódy. 
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 Vyzdobily jsme také školku (okna, prostory školy i před budovou velikonoční 
výzdobou), aby bylo vše nachystané pro děti. Naše knihovnička potřebovala též menší 
úpravu, takže jsme třídily a rovnaly. 

 Od 12. dubna se školka otevřela pouze pro předškoláky, kteří se museli 

z nařízení ministerstva zdravotnictví testovat. Všechny děti byly moc šikovné a zvládly 
testování na jedničku. Po příchodu do školky děti odevzdaly úkoly, které jim byly 
zasílány emailem. Poděkování patří také rodičům za to, že měli velkou trpělivost 
při učení s předškoláky. Od 3. května se vrací i nejmenší děti do školky a předškoláci 
už se nemusí testovat. V květnu proběhl opět pouze formální zápis dětí do MŠ. Byly 

přijaty 4 děti a od září 2021 bude školku navštěvovat celkem 15 dětí. 
 Den dětí jsme oslavili cestou za pokladem, kdy pomocí hádanek děti hledaly 
určitá místa v okolí. Poslední hádanka nás zavedla zpět na školní zahradu, 
kde na děti čekala zmrzlina a balónky. Vloni nám společné focení překazil COVID 19, 
proto jsme si ho letos náramně užili a nafotili spoustu fotek s kamarády. Počasí se 
nám konečně umoudřilo a my mohli opékat párky místo plánovaného pálení 

čarodějnic. 
 A naše plány na červen? Pěší výlet do Lichkovského dvora, čištění 
Radioaktivního pramene, výlet na Dolní Moravu – Mamutíkův vodní park, pasování 
a spaní předškoláků přes noc ve školce. 

 
                Přejeme Vám pěkné slunečné léto. 

    
                                                                                Učitelky Pavla a Eva 
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Závěrečné společné fotografie 
(autor: Mgr. Kateřina Michaličková) 
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Poděkování 
 
 Chtěly bychom touto cestou poděkovat MŠ Mladkov za to, že umožnila našim 

dětem, Adéle Jansové a Viktorii Kulaxidisové, navštěvovat jejich zařízení. Jsme moc 
rády, že ačkoliv bydlí v Lichkově, mohly dívky trávit dětství tam, kde se jim moc líbilo. 
 Zároveň děkujeme učitelkám za jejich přístup a vynikající přípravu dětí 
na 1. třídu, kterou budou rovněž absolvovat v ZŠ Mladkov. 
          
           paní Jansová a Cacková 
 

Školkáčkem v době karantény 
 

 Jak všichni víme, i letos na jaře byla vládním nařízením uzavřena Základní 
a Mateřské škola v Mladkově. Ty nejmenší “školkové” děti opět v mnoha 
domácnostech jistě kladly rodičům otázky: proč už zase nemohou chodit do školky, 
nemohou se vidět s kamarády a paní učitelkami, jestli jsou nemocné a kdy se školka 
opět otevře?  

 V letošním školním roce založily paní učitelky z mateřské školy na Facebooku 
skupinu pro rodiče dětí, které ji navštěvují. Díky ní mohou rodiče s dětmi sledovat, 
co je aktuálně ve školce nového a v době další karantény přišlo společné sdílení vhod. 
Učitelky i děti tak byly v kontaktu prostřednictvím sdílených fotek a videí, které doma 
s pomocí rodičů vytvořily. Jednalo se např. o vzkazy pro paní učitelky jako poděkování 
za dárky či přání, které dětem doputovaly do poštovních schránek nebo se děti 

na oplátku pochlubily, jak doma tvoří, co v době karantény dělají.  

 V době Velikonoc se tu objevilo také spoustu nápadů a úkolů na tvoření s dětmi, 
hádanky a možnost přidat své ozdobené vajíčko na Vajíčkovník před školou. Děti také 
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dostaly velikonoční pozdrav ze školní jídelny v podobě sladkého balíčku. V květnu 
ocenily hlavně maminky ku příležitosti jejich svátku krátké video, které děti společně 
se svými učitelkami (už za normálního provozu, ovšem za nemožnosti účasti rodičů) 

vytvořily. 

  
 Myslím, že budu mluvit za většinu rodičů, když jednoduše napíšu: “Děkujeme!”   
 

            Lenka Mužíková 

 
 

Zápis do 1. ročníku základní školy 

pro školní rok 2021/2022 
 

 Na školní rok 2021/2022 se povinně zapisují děti narozené od 1. 9. 2014 
do 31. 8. 2015 a děti, kterým byl povolen odklad povinné školní docházky v roce 

2020. 
 I v letošním roce se zápis prvňáčků konal distanční formou vzhledem k zamezení 
šíření onemocnění Covid 19. Obdrželi jsme devět žádostí o přijetí dítěte k základnímu 

vzdělávání. Šest dětí je z Mladkova, jedno z Vlčkovic a dvě z Lichkova. Všem žádostem 
bylo vyhověno. V září tak nastoupí do naší školy početná skupinka nových žáčků. 
Přejeme prvňáčkům, aby se do školy těšili, tak jak my se těšíme na ně a učení je 
bavilo.                    

 

  Mgr. Soňa Filipová, ředitelka školy 
 

Distanční výuka 
 

 Vzhledem k šíření Covid 19 byly od 1. března 2021 uzavřeny základní školy. 
Otevřeny byly 12. dubna pro malotřídní školy a vybrané ročníky 1. stupně základních 
škol. Běhen distanční výuky byl 1. ročník vyučován offline, 2., 3. a 4. ročník online 
přes platformu Microsoft Teams.                               
 Celostátně probíhalo šetření České školní inspekce na vybraných školách. 

I v naší škole 6. a 7. dubna probíhala tematická inspekční činnost zaměřená 
na distanční výuku. Cílem bylo zjistit stav vzdělávání v tomto nestandardním období 
a následně předat tyto informace MŠMT (případně dalším institucím) k přijetí 
opatření, či vytvoření některých nástrojů pro lepší připravenost a zvládnutí v případě 
negativního vývoje a dalšího pokračování špatné epidemické situace či vzniku 

obdobných situací v budoucnosti. Inspektoři ČR se online připojovali do výuky 

na vybrané vyučovací předměty.                   
 Chtěla bych touto cestou poděkovat všem rodičům za zajištění včasného 
připojování svých dětí na výuku a především za vstřícnost, trpělivost a jejich čas, 
který trávili se svými dětmi v době uzavření škol nad učením. Ještě jednou i za obě 
kolegyně „Děkujeme“. 
        

         Mgr. Soňa Filipová, ředitelka školy 
 

Jaro ve škole 
 

 V loňském roce proběhla na naší škole výtvarná soutěž s názvem "Co dělám, 

když jsem nemocný". Tuto soutěž vyhlásila společnost VEGALL Pharma. Naši žáci se 
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soutěže se zaujetím zúčastnili, bohužel doposud ještě nebyla soutěž zadavatelem 
vyhodnocena. 
 

V projektu "Ovoce 

a zelenina do škol" byla 

žákům nedávno dodána 
ochutnávka grepu, kiwi 
a hrášku.  
V mléčných výrobcích 
pak byla připravena 
novinka v podobě sýru 

žervé, tvarohového 
lipánku a bílého jogurtu. 
Na všech těchto 
"dobrotách" si děti 
pochutnaly. 

  
V měsíci květnu naši 

prvňáčci v hodině 
prvouky absolvovali 
hodinu "Veselé zoubky", 
kde se učí, jak se zoubky 
jmenují a jak se o ně 
mají správně starat.  

 
Tyto informace byly podpořeny předáním dárků ve formě zubní pasty, zubního 
kartáčku a malých přesýpacích hodin. 
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 1. června se slaví Den dětí a u této příležitosti jsme si opekli buřty na přírodním 
ohni. Po dlouhé době nevlídného jarního počasí, chladného a deštivého, to byla 
pro všechny velká dobrota. 

 A protože se blíží konec letošního školního roku, tak na naší škole proběhlo 

tradiční fotografování žáků - pro uchování vzpomínek na školní léta.  
 

 
 

Také nás ještě čeká "Mravenčí olympiáda" – tedy sportovní soutěž, ve které si naši 
borci vzájemně poměří své síly. Tento školní rok ukončíme výletem do planetária 
v Hradci Králové. 

 A na co nezapomenout? Každé pondělí probíhá testování na Covid 19. 
 
         Libuše Jungvirtová, učitelka ZŠ 

 
 

Mladí hasiči 
 

 Doba covidová zasáhla úplně všechny, i nás mladých hasičů se opatření dotkly. 
Dlouhou dobu jsme se vůbec nesetkávali. Poté došla z okresního sdružení informace, 
že závody budou. Soutěž MH byla rozdělena na dvě části koncem května starší 
a koncem června mladší žáci. Na přípravu nám tedy zbývaly pouhé tři týdny.  
Letos se tedy závodí pouze v těchto disciplínách: 

● štafeta požárních dvojic  

● štafeta 4 x 60 m s překážkami 
● a královská disciplína Požární útok  
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 Před první schůzkou byly naše vedoucí na pochybách, zda se vůbec sejdeme 
v takovém počtu, abychom se mohli aspoň zúčastnit. Všem nám už požární sport 
velice chyběl a sešli jsme v krásném počtu, a to 10 starších a 9 mladších žáků a to 

včetně dětí, které jsou jako nováčci hasičinou nepolíbeni. 

 Starší do tréninku skočili po hlavě a pilně se snažili toho nacvičit v té krátké 
době co nejvíce. Mladší se mezitím učili motat, rozhazovat a spojovat hadice.  
 
 
Plamen 29. 5.  

 Jak je výše zmíněno, tento den soutěžili pouze starší a to v předem daném 
časovém harmonogramu, aby se na hřišti potkalo co nejméně závodníků. Jak naše 
vedoucí, tak i my jsme byli mile překvapeni, jak se nám zadařilo. Vybojovali jsme tyto 
pozice 

● štafeta požárních dvojic - 9. místo  
● štafeta 4 x 60 metrů - 21. místo  

● požární útok - 10. místo  
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Na podzimním kole jsme v Závodu požárnické všestrannosti vybojovali 33. místo 
z celkových 40 zúčastněných. Celkem jsme tedy obsadili 20. místo.  
 

Do konce školního roku tedy budou dále trénovat mladší, které čeká závodní klání 
26. 6. opět v Mladkově.  

 

          Za kolektiv mladých hasičů  

          Ing. Martina Faltusová  
          Vedoucí MH SDH Mladkov 
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SDH Mladkov 
 

Ahoj vám všem, 
 

 dnes bych vám ráda řekla něco o práci SDH Mladkov. Vlastně se musím přiznat, 

že když mě o to požádali, první moje reakce byla - a co tam mám psát? Vždyt se nic 
nedělo. Ale pak mi to nedalo a začala jsem sepisovat. A přišla jsem na to, že díky 
našim šikovným chlapům se i v této nelehké době udělalo spoustu krásné práce. 

 Začala bych hasičárnou. Využilo se toho, že je zavřená pro veřejnost a chlapi se 
pustili do oprav. Nalakovali parkety, natřeli schody a na závěr celou hasičárnu 
vymalovali. Až půjdete na pivko, jistě si sami všimnete, jak to tu prokouklo. 
 Další akcí bylo školení zdravovědy a základy chování u požáru určené 
pro výjezdovou jednotku, které 
se konalo na hasičárně. Chlapi 

také odpracovali spoustu hodin 
na údržbě výjezdové techniky a 

její přípravě na STK. Jistě jste 
si také všimli, že máme opět 
napuštěnou kašnu, což jistě 
nejvíc v tomto teplu ocení děti. 

 Mezi další patří určitě 
výjezdy k požárům. V letošním 
roce byla naše jednotka 
přivolána do Lichkova na 
pomoc při hašení požáru 
průmyslové budovy. Další 

výjezd směřoval na Dolní 

Lipku, kde jednotka pomáhala 
při dohašování budovy. 
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 Ale nesmím zapomenout ani na cvičiště. Díky rozvolňování se mohla v květnu 
uskutečnit soutěž mladých hasičů. Sice s jistými omezeními, ale přesto… což ale také 
znamenalo spoustu práce. Opravit schody, dveře, záchody, uklidit celé tesko, udírnu 

i pivnici. Prostě dát vše dohromady po zimě. No a před soutěží vše objednat, zajistit, 

dovést a taky navařit. Bylo to spoustu práce, ale vše se povedlo a v sobotu mohli začít 
najíždět závodníci. A mě to opět utvrdilo v tom, že v Mladkově se pořád najde spousta 
bezva lidiček, kteří se dokáží domluvit a udělat něco pro dobrou věc. Nebudu je zde 
všechny jmenovat… oni sami vědí, o kom mluvím. Ale moc ráda bych jim všem, touto 
cestou poděkovala… jste skvělí – díky. 
 

No a to by asi stačilo. Vlastně ještě něco.  
Další připravované akce:  
12. - 13. 6. - soutěž v požárním sportu muži a ženy   
25. 6. - pokračování soutěže mladých hasičů 
 

      A to už je vážně vše. Tak krásný den vám všem. 
          

    Za SDH Mladkov Iva Novotná 

 
 

 
Sběr kamene 
 

 Dne 11. 5. 2021 odpoledne se 
sešli členové a příznivci Mysliveckého 
spolku Mladkov ke sběru kamene       
na poli pod vysílačem.  

 Trasu udával traktor s vlekem, 

který jsme svědomitě plnili kameny 
různých velikostí. Vlek se nám podařilo 
naplnit opakovaně a při sběru vládla dobrá nálada i proto, že jsme se po dlouhé době 
mohli potkat ve více lidech. Pro nás to bylo odpoledne strávené pohybem, krásným 

výhledem do okolí a pro místní zemědělský spolek bude snad snazší sklizeň. 

Odměnou nám též bude obilí pro zimní příkrm zvěře. 
             myslivci 
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Tradiční prvomájové stavění májky 
 

  

 
Po pálení čarodějnic, které jsme tento 

rok opět nemohli uspořádat dle naší tradice, jsme 

se 1. května alespoň sešli a postavili májku, 
která zdobila místní park a věříme, že v této tradici 
budeme nadále pokračovat.  
 
 
 
  

 
 

Zprávy z Dolan 
 

 Dětský den jsme se kvůli dané situaci rozhodli tento rok také zrušit, ale tímto 
bychom vás rádi pozvali na Rodinný den, který se bude konat 3. července 

v Dolanech od 13:00 a poté bude zábava pod kulturním domem městyse Mladkov 

od 16:00. Bližší informace na společném plakátu. Těšíme se na vás. 

 
 Také bychom se s vámi rádi podělili o informaci, že jsme od května oficiálním 
spolkem s názvem Volnočasový spolek Dolany a předsedou je Jakub Pávek, tak pokud 
budete mít jakékoliv dotazy či připomínky, neváhejte se nejen na něj obrátit. 
 
    Přejeme všem krásné léto bez omezení a hlavně pevné zdraví. 

 

             VS Dolany 
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Poděkování 

  

Rád bych chtěl tímto poděkovat panu starostovi ing. Romanu Studenému za pomoc 

při zajištění očkování proti Covidu 19 v naší ordinaci. Bez jeho obětavosti 
a zarputilosti by se očkování v naší obci nikdy neuskutečnilo. Pan starosta zajišťoval 
distribuci vakcín, registroval pacienty a v neposlední řadě je telefonicky či osobně 
informoval o termínu očkování. 
 
                                                                                                 S úctou a vděčností 

                                                                                                  MUDr. Jiří Doleček 

 
 

 
Stavění máje ve Vlčkovicích 
  
 Dne 1. 5. 2021 proběhlo ve Vlčkovicích 
tradiční stavění májky členy a přáteli ČSOP 
Vlčkovice.  

 Pěkné počasí nám přálo a dobrá nálada byla 
hlavním znakem akce. 
       

      Franke Tomáš 
 
     (autor fotografie: Jan Fendrich) 
         

 

 
Kreativní okénko 
 

 Trochu odlehčení a té zábavy si zaslouží každý, a proto tu nově máme kreativní 
okénko. Co vše tu najdeme? Například básničku, nějaký ten hlavolam nebo také 
výtvor vaší ratolesti, pokud se bude chtít pochlubit. Jestli i vy máte nějaké nápady, 
o které byste se rádi podělili, neváhejte nám je poslat na email: 

kreativniokenko@seznam.cz 
                     
  

 Léto   
   Léto se nám kvapem blíží,   

covid nám to trochu tíží. 
Respirátory a testy, 

zkřížily nám cesty. 
My to ale zvládneme, 

užívat si budeme. 
 

    Kateřina Melicharová 
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Zpátky do retra 
 

 Pohled na svět přes sluneční paprsky a ustupující nákazu je mnohem veselejší. 
Minulý rok jsme se před nepřítelem dali na ústup, ale tento rok, naplněni 

optimismem, plánujeme návrat do normálu a to včetně takové velkolepé akce jako je 
Retrovesnička. 
 Sice nevíme, kolikátý ministr 
zdravotnictví bude tou dobou vládnout našim 
životům, zato s termínem máme jasno – 
tradičně v srpnu, přesně v sobotu 21.8. 

A že tomu bude předcházet spanilá jízda na 
retro-kolech, netřeba dodávat. Trasa se již 
rýsuje a účast vyslance Tour de France Piera 
s jeho sličnou slečnou je velmi pravděpodobná. 
 Pořadatelé minulých ročníků 

Retrovesničky si nasadili opravdu vysokou 

laťku. Přesto i tento 6. ročník je uvažován a 
připravován v podobném duchu. Chybět nebudou pouťové atrakce pro děti, živá 
hudba, klobásky na grilu a další pochutiny. Jenom je nám moc líto ztráty obětavého a 
milého pana řezníka Václava Fogla. Jeho lze jen těžko nahradit. 
 Samozřejmě se můžete těšit na to podstatné a to jsou exponáty všeho druhu, 
tvarů a velikostí. Z vrat garáží a stodol opět vyjedou dvou a čtyřkolový veteráni, 

tělocvična se naplní historickými předměty, tradičně sbírkou kol a dalších 
neokoukatelných sbírek, na své si přijdou i milovníci historických obrázků z Mladkova 
a okolí.  

 Věříme, že se podaří zajistit 

i koňský povoz pro projížďky 
po Mladkově, nově bude připravena 

videoprojekce historických filmových 
nahrávek. Čeká vás i ukázka tesařských 
a truhlářských prací spolu s výstavkou 
pracovních nástrojů. 
 Za všechny pořadatele bych 
na závěr rád pozval všechny spřízněné 

duše na tento malý svátek městyse 
Mladkov. 

 
            Miloš Taraška 
 

Boudě se vrací původní vzhled. Osazeny byly repliky dvou 
pancéřových zvonů 
(28. 5. 2021) 
 

Dělostřelecká tvrz Bouda na Králicku postupně získává díky péči Pardubického 

kraje svůj původní vzhled. V pátek byly u vstupního objektu tvrze osazeny 

repliky dvou pancéřových zvonů pro kulomet. Celkové náklady na rekonstrukci 

vstupního objektu přesahují osm milionů korun. 

 

 „Před zahájením turistické sezony získává tvrz Bouda další velké turistické 

lákadlo v podobě replik dvou pancéřových zvonů pro kulomet. Jedná se o součást 
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investice do vstupního objektu za více než osm milionů korun. V rámci úprav řešíme 
celkovou obnovu vnějšího vzhledu vstupního objektu, zabezpečení objektu proti 
vlhkosti. Součástí je také výroba a osazení replik střílny pro těžký kulomet, 

dvou plechových silnostěnných dveří a posuvných silnostěnných vrat pro nákladní 

vjezd,“ řekl hejtman Martin Netolický. 
 Zahájení prací 
předcházelo vystěhování 
vstupního objektu do 
provozní budovy v jeho 

těsné blízkosti. „Novou 
provozní budovou se 
jednoznačně zlepšil 
návštěvnický komfort, ale 
také podmínky pro 
obsluhu tvrze 

a dobrovolníky, kteří se 
o její provoz starají. 
Zároveň jsme tak mohli 
provozní část včetně 
pokladny vystěhovat 
ze vstupního objektu, 

který bychom chtěli plně 
využít pro výstavní 

činnost a rychlé seznámení s opevněním pro ty, kteří se nechtějí vydat do podzemí,“ 
uvedl hejtman. 
  

 Pardubický kraj 

vlastní dělostřeleckou tvrz 
od roku 2011. V roce 
2016 byla za 11 milionů 
korun dokončena její 
elektrifikace. Do té doby 
elektrickou energii 

vyráběla dieselová 
elektrocentrála, jejíž 
provoz stál 200 tisíc 
korun ročně. Následovalo 
vybudování provozního 

objektu za 25 milionů 

korun, který byl dokončen 
v loňském roce.  
        (foto: Deník/Karolína Velšová) 

 
 Dělostřelecká tvrz Bouda je jednou z největších pevnostních staveb z 30. let 
20. století, které jsou na území naší republiky přístupné veřejnosti. Je zároveň 
součástí Králické pevnostní oblasti, kde je postupně realizován největší projekt 

na záchranu a zpřístupnění těchto unikátních vojensko-technických a historických 
památek v České republice. Leží na značené turistické stezce i na upravované lyžařské 
stopě ze Suchého vrchu. 
 
(zdroj: https://www.pardubickykraj.cz/aktuality/112017/boude-se-vraci-puvodni-vzhled-osazeny-byly-repliky-dvou-
pancerovych-zvonu#) 
 

https://www.pardubickykraj.cz/aktuality/112017/boude-se-vraci-puvodni-vzhled-osazeny-byly-repliky-dvou-pancerovych-zvonu
https://www.pardubickykraj.cz/aktuality/112017/boude-se-vraci-puvodni-vzhled-osazeny-byly-repliky-dvou-pancerovych-zvonu


28 
 

Parní vlaky budou brázdit Králicko celé léto. 
Cestující se mohou těšit na řadu novinek 

  

Oblíbená turistická atrakce v podobě pravidelných letních jízd historických 

parních vlaků se vrací i v letošním roce, a to hned s řadou novinek. Po loňském 

ročníku, který byl poznamenaný koronavirovou pandemií vyrazí parní vlaky 

opět každou sobotu v průběhu celých letních prázdnin. Změn dozná také trasa 

a na cestující čeká řada novinek. Ty si Pardubický kraj připravil ve spolupráci 

s Muzeem starých strojů a technologií v Žamberku, které jízdy zajišťuje. 
  

 „Vzhledem k ohlasům, které každoročně na jízdy parních vlaků máme, jsme se 
rozhodli pokračovat i v letošním roce, a to ve spolupráci s Muzeem starých strojů 
a technologií. Loňský ročník byl poznamenaný protiepidemickými opatřeními, a tak jsme 
odjeli pouze srpnové jízdy. Letos vyjedeme každou sobotu od 3. července až 
do 28. srpna. Speciální jízda se pak uskuteční 18. září na den otevřených dveří 
muzea,“ uvedl hejtman Martin Netolický. 

  Drobných změn dozná trasa parních jízd. „Vzhledem k tomu, že se nám podařilo 
vyjednat se Správou železnic a Českými drahami využití depa v Dolní Lipce, bude trasa 
vedena právě odsud do Ústí nad Orlicí, následně až do Hanušovic, z nich zpět do Ústí 
nad Orlicí a budeme končit ve večerních hodinách opět v Dolní Lipce,“ řekl hejtman 

Netolický. 
 

Muzeum starých strojů a technologií 
má pro cestující připraveno hned 
několik novinek. „Největší novinkou je 

nasazení lokomotivy řady 555.0153, 
které se lidově říká Němka. Stroj je 
v majetku společnosti KHKD a pro tento 
projekt je pronajat našemu muzeu 
na šest let. V těchto dnech finišuje velká 
oprava kotle, kterou jsme 

zahájili v prosinci loňského roku,“ řekl 
Michal Bednář z Muzea starých strojů 
a technologií v Žamberku s tím, 
že Němka se bude pravidelně střídat 

s lokomotivou 431.032, která je označována jako Ventilovka. 
 

  Další novinky se týkají jednotlivých vozů. „Díky navázání spolupráce se 

společností KHKD bude také možné nasadit vůz třetí třídy z roku 1910, který v loňském 
roce prošel celkovou obnovou vnějšího laku. Interiér tohoto unikátního vozu je naopak 
zachován s krásnou patinou dokumentující jeho víc než 110 let trvající historii,” uvedl 
Michal Bednář. Druhým vozem bude restaurovaný služební vůz z roku 1916, 

jehož oprava právě v naší režii probíhá. „Vůz bude uzpůsoben jako bufetový a bude 
také sloužit pro přepravu jízdních kol a kočárků,” doplnil Bednář s tím, že díky zařazení 
těchto dvou nových vozů bude kapacita soupravy navýšena na cca 300 sedících 
cestujících. 
 

Další informace včetně detailního jízdního řádu či ceníku jízdného budou zveřejněny 

na stránkách Pardubického kraje www.pardubickykraj.cz/historicke-vlaky. 

 
           Mgr. Dominik Barták 

www.pardubickykraj.cz/historicke-vlaky
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Ráj hasičů? Centrum požárního sportu pro celý region 
vyroste v Mladkově 
 

 Sportovní areál městysu Mladkov je vyhledávaným cílem nejen 

pro sportovce, ale především pro dobrovolné hasiče. Pravidelně se zde pořádají 

hasičská cvičení i soutěže. Vedení městysu společně s krajským sdružením 

dobrovolných hasičů chce nyní celý areál zmodernizovat. Má se tak tak stát 

centrem požárního sportu pro celý Orlickoústecký region. 

 
 Areál v Mladkově je v regionu vyhlášeným centrem pro pořádání větších soutěží. 

Sportoviště totiž příjme více jak 1000 lidí. A právě krajští dobrovolní hasiči 
ve spolupráci s městystem chtějí celý areál včetně zázemí pro sportovce 
zmodernizovat. A celkovou přestavbou by měla projít také nová tartanová dráha, 
která má nahradit stávající škvárovou. „Máme hotovou studii a nyní jsme ve fázi, 
kdy na realizaci projektu sháníme peníze,“ řekl Deníku starosta Roman Studený. 

 
 Sportoviště navštívil také hejtman Pardubického kraje Martin Netolický spolu 
s radním pro školství Josefem Kozlem. Podle něho by mělo Sdružení hasičů Čech, 
Moravy a Slezska definovat, zdali má areál potenciál z celorepublikového pohledu. 
„Následně můžeme jednat také se Sdružením sportovních svazů a následně s vedením 
Národní sportovní agentury. Bez této podpory by se musel projekt upravit či rozdělit 

na několik etap,“ řekl Josef Kozel. 
 A případnou finanční pomoc kraje za splnění určitých podmínek přislíbil také 
hejtman Netolický. „V případě podpory centrálních orgánů, celorepublikového 
sdružení, krajského sdružení a samotné obce bychom mohli v rámci krajských 
prostředků, které máme na podporu dobrovolných hasičů, dílčím způsobem pomoci,“ 

dodal Martin Netolický. 

 Modernizovat se ale podle starosty dobrovolných hasičů Jana Růžičky ještě 
nezačne. „S realizací začneme nejdříve v příštím roce. Je to velký projekt, 
v současnosti řešíme především zafinancování,“ vysvětlil. 
 
(zdroj: https://orlicky.denik.cz/zpravy_region/raj-hasicu-centrum-pozarniho-sportu-pro-cely-region-vyroste-v-mladkove-
20210615.html) 

 
 

Konečně prodáno! Bývalý pasťák v Králíkách má nového 
majitele 
 
Dohady kolem bývalého výchovného ústavu v Králíkách končí. Nebude ani 

azylovým domem, ani ženskou věznicí, jak hrozilo v minulosti. Stát rozlehlý 

areál po několika neúspěšných pokusech prodal v dražbě za 19,58 milionu 

korun. Nový vlastník chce na tomto místě postavit byty. 

 

 Objekt je prázdný už od roku 2014, kdy jej po brutálním útoku na vychovatele 
opustili chovanci a ústav byl zrušen. Stát pak pro prázdnou budovu hledal využití, 
zřídit zde azylové centrum pro uprchlíky nebo ženskou věznici však v Králíkách 
narazilo na odpor. Když státním institucím došly nápady, k čemu by bývalý pasťák 

mohl sloužit, areál byl jako nepotřebný majetek státu nabízen veřejnosti v dražbě. 

Zájemce přišel až na čtvrtou aukci, kdy cena postupně klesla z 35,6 milionu korun 
na 19,58 milionu. 

https://orlicky.denik.cz/zpravy_region/raj-hasicu-centrum-pozarniho-sportu-pro-cely-region-vyroste-v-mladkove-20210615.html
https://orlicky.denik.cz/zpravy_region/raj-hasicu-centrum-pozarniho-sportu-pro-cely-region-vyroste-v-mladkove-20210615.html


30 
 

 Areál koupila akciová společnost Sněžník, která provozuje areál v Dolní Moravě. 
„Objekt jsme koupili s cílem ho zbořit a v souladu s územním plánem, jehož změnu 
očekáváme do dvou let, zde postavit obytný soubor bytových domů, možná 

i rodinných domů. Chceme je nabízet formou pronájmů,“ uvedl předseda 

představenstva akciové společnosti Jiří Rulíšek. Sněžník čekal, až cena za areál 
klesne. „Objekt nechceme rekonstruovat, podle nás je nerekonstruovatelný. 
Tím pádem vlastně dražíme cenu pozemku a k tomu je potřeba přidat náklady 
na vlastní demolici, které nebudou malé,“ popsal Rulíšek. Společnost předpokládá, 
že o nájemní byty bude zájem, bytová situace není nikde růžová, natož v podhorském 

městečku. „Jakýkoliv rozvoj Králík včetně Dolní Moravy je spojen s možností bydlení. 
Lidé nemají na to, aby si koupili nové byty nebo postavili rodinné domy, ale rádi si je 
za rozumných podmínek pronajmou. Myslíme si, že v Králíkách o ně bude poměrně 
významný zájem,“ řekl zástupce Sněžníku. Část bytů si resort ponechá pro své 
zaměstnance. 
 

Bytů není nikdy dost 

 Na žádné z veřejných dražeb bývalého výchovného ústavu nechyběl starosta 
Králík Václav Kubín. „Celou tu dobu kauzu sledujeme a komunikujeme se zájemci 
o objekt, takže o investičním záměru vydražitele informace máme. Protože se týká 
bydlení a možného navýšení počtu obyvatel Králík, určitě je pro nás zajímavý,“ 
konstatoval Kubín. Výstavba nových bytů je pro město náročná, a proto vedení města 

spolupráci na tomto poli se soukromým investorem vítá. „Bytů není nikdy dost,“ 
podotkl starosta. 
 
(zdroj: https://orlicky.denik.cz/zpravy_region/konecne-prodano-byvaly-pastak-v-kralikach-ma-noveho-majitele-
20210317.html) 

 
 

Obrazem ...  
Radioaktivní pramen v Mladkově 

 

Děkujeme manželům Chaloupkovým z Mladkova za další oživení 
okolí radioaktivního pramene, které láká ke svým výletům nejen 
ty nejmenší, ale i další, kteří se tu rádi zastaví. 
         redakce 

   

 

 

 

 

 

 

 

https://orlicky.denik.cz/zpravy_region/konecne-prodano-byvaly-pastak-v-kralikach-ma-noveho-majitele-20210317.html
https://orlicky.denik.cz/zpravy_region/konecne-prodano-byvaly-pastak-v-kralikach-ma-noveho-majitele-20210317.html
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